
مشکلات مالی کاری با استقلال کرده که انتشار خبر قهر مربی و بازیکن در این 
تیم، کســی را مثل قبل متعجب نمی کند. گاهی حتی قهر شــاید طبیعی ترین و 
بحق ترین واکنشی باشد که از سوی اعضای این تیم می توان انتظارش را داشت. 
بخصــوص اگر بهانه های کافی برای آن وجود داشــته باشــد. بهانه هایی مثل 
بی پولی، کمبود بازیکن و پیش بینی مشکلاتی که می تواند موقعیت استقلال و 

اعضای آن را به خطر بیندازد.
به همین دلیل وقتی پرویز مظلومی ناگهان تمرین عصر چهارشــنبه را به بهانه 
جلســه و کار اداری ترک کرد، خیلی ها از حال و روزش این برداشت را داشتند که 
سرمربی استقلال قهر کرده اســت. همان زمان هم خبرهایی درباره دلیل این 
قهر شنیده می شد که ناراحتی مظلومی را به ناتوانی باشگاه استقلال برای جذب 
یعقوب کریمی ربط می داد. این یک واقعیت بود که مظلومی روی حضور کریمی 
حســاب ویژه ای باز کرده بود و به همین خاطر با جدایی هاشــم بیک زاده ای که 
ماندنش برای باشگاه 900 میلیون خرج برمی داشت، موافقت کرده بود. حالا اما 
ناگهان باشگاه از پرداخت 250 میلیون تومانی مبلغ رضایتنامه کریمی منصرف 
شــده بود تا مظلومی در دفاع چپ تیمش خطری جدی را احساس کند. از طرف 
دیگر غیبت خسرو حیدری و میلاد فخرالدینی که دلیل آن مصدومیت اعلام شد، 
نشانه هایی از قهر و نارضایتی به دلیل عمل نکردن باشگاه به تعهداتش را هم در 
پی داشت و مظلومی که تیمش را در معرض بروز مشکلات ریشه داری می دید، 
با ناراحتی تمرین استقلال را ترک کرد تا شــاید بتواند با برگزاری جلساتی در این 

رابطه جلوی وقوع فاجعه هایی بزرگ تر را بگیرد.
واقعیت این بود که میلاد فخرالدینی با اینکه اعلام کرده بود مصدومیتش بهبود 
یافته و مشکلی برای بازی ندارد اما درســت وقتی دوباره به دلیل مصدومیت در 
تمرینات حاضر نشد که چند روزی از آغاز گلایه هایش نسبت به مشکلات مالی 
باشگاه می گذشت. او چندین مصاحبه درباره اینکه باشگاه از فصل گذشته تا کنون 
به تعهداتش عمل نکرده، داشت و ناگهان مسئله مصدومیت قدیمی او بهانه ای 
برای غیبت در تمرینات شد. خسرو حیدری هم در شرایطی که گفته می شد فصل 
گذشته قراردادی مشروط با استقلال بســته بوده که در صورت پرداخت نشدن 
مطالباتش می تواند از استقلال جدا شود، حالا همچنان یکی از طلبکاران باشگاه 
است و او هم به طور ناگهانی به دلیل مصدومیت در تمرینات حاضر نشده است!
البته که دکتر کاوه ستوده، پزشــک استقلال مصدومیت این دو بازیکن را تایید 
کرده است اما حداقل درباره فخرالدینی که خودش بهبود مصدومیتش را تایید 
کرده بود، این موضوع قدری عجیب اســت. دکتر ستوده درباره آخرین وضعیت 
خســرو حیدری و میلاد فخرالدینی می گویــد: »میلاد فخرالدینــی با توجه به 
آســیب دیدگی اش و با اجازه کادر فنی و کادر پزشــکی استقلال در تمرین عصر 
چهارشــنبه حضور نداشــت و امیدواریم با طی مراحل درمانش، هرچه سریع تر 
بتواند به تمرینات تیم بازگردد. خسرو حیدری هم با توجه به مصدومیت جدیدی 
که برایش ایجاد شــده، با هماهنگی کادر فنی به درمان خود می پردازد و شرکت 

کردنش در تمرینات بعد از معاینات و اطمینان از سلامتی او خواهد بود.«
البته که میلاد فخرالدینی هم با حضور در محل برگزاری بازی دوستانه استقلال 
و استقلال خوزستان و نظاره بازی با لباس شخصی از گوشه زمین سعی داشت 
موضــوع قهرش را کتمان کنــد اما هیچ  یــک از این اظهارنظرهــای نمادین و 
تکذیبیه های معمــول در فوتبال نمی تواند اوضاع نامســاعدی که این روزها به 
واسطه مشکلات مالی در استقلال جریان دارد را توجیه کند. فخرالدینی گفته: 
»من از ناحیه عضله چهار سر دچار آسیب دیدگی شدم و البته مدت هاست از این 

ناحیه احســاس درد می کنم. به خاطر مصدومیت به کلینیک استقلال رفتم تا 
آسیب دیدگی ام بیشتر نشود.« به هرحال هر قدر هم که استقلالی ها تکذیب کنند، 
مشــکل بی پولی قطعا در صورت حل نشدن در این فصل، با تبعات و تنش هایی 
به مراتب شدیدتر نســبت به فصل گذشته بروز خواهد کرد. اگر امروز مظلومی با 
ناراحتــی تمرین را ترک می کند و دو روز بعد یعقوب کریمی در تصمیمی ناگهانی 
به استقلال می پیوندد)!( دو ماه بعد و در صورت ادامه مشکلات مالی باشگاه، 
مظلومی قطعا تدابیر دیگری خواهد اندیشــید و حل نشدن مشکلات بعدی به 
سرعت حل شدن مشکل یعقوب کریمی، قطعا اســتقلال را با چالشی اساسی 
روبه رو خواهد کرد. اصلا گویا به همین خاطر است که سبک دست بعد از مدت ها 
سکوت، ناگهان دوباره لب به سخن گشوده و بابت پرداخت بخشی از مطالبات 
بازیکنان تا یکشنبه)فردا( قول مساعد داده است. غافل از اینکه استقلالی ها آنقدر 
از این وعده ها گرفته اند که تا زمان عملی نشدن آن، قطعا دیگر به این راحتی به 
باشگاه اعتماد نخواهند کرد. با روندی که استقلال در پیش گرفته و بی پولی هایی 
که در این باشگاه همچنان جریان دارد، به نظر می رسد باشگاه استقلال بخش 
عمــده ای از بودجه خود را بــرای پرداخت مبلغ قــرارداد بازیکنانی چون مهدی 
رحمتی، امید ابراهیمی و جاسم کرار هزینه کرده و حالا برای پرداخت مطالبات 
سایر بازیکنان دچار مشکل شده است و این تبعیض یکی دیگر از دلایل ناراحتی 
بازیکنان استقلال از باشگاه اســت. با این شرایط اینطور که به نظر می رسد این 
روزها استقلالی ها روی لبه تیغ حاشیه ها راه می روند و همه خبرهایشان تحت تاثیر 
قهرهایی است که با توجه به مشکلات متعدد باشگاه باورپذیرتر از تکذیبیه هایی 
است که صادر می شوند! شاید هم هشداری است که اگر باشگاه می خواهد جلوی 

کردن مشکلات این حاشیه ها را بگیرد، چاره ای جز برطرف 
مالی ندارد.

مظلومی: قهر نکردم، 
روی دو، سه پست 

تردید دارم
اســتقلال در بــازی بــا 
استقلال خوزستان هم 
آن تیم باطراوت و آماده 
نبود. نتیجه ای که در 
ایــن بــازی تدارکاتی 
رقم خــورد نشــان از 

ضعیــت  و
نه چنــدان 
رو بــه راه 

استقلال  داشت. درست مانند آن باختی که مقابل تیم بلاتکلیف پیکان رقم خورد. 
پرویز مظلومی اما همان توجیهی را به کار می گیرد که در مواجهه با شکست های 
قبلی به زبان آورد.مظلومی درباره اینکه چرا پس از این بازی با دستیارانش نشست 
فوق العاده برگزار کرد نیز توضیحاتی ارائه می کند: »برگزاری نشست با کادر فنی 
یک موضوع طبیعی است و جای تعجب ندارد. ما همیشه از این جلسات داریم و 
باز هم خواهیم داشت. به صورت مشخص در این جلسه، درباره برنامه ریزی های 
هفته آتی تا زمان بازی سیاه جامگان بحث و تبادل نظر شد.« از مظلومی درباره 
قهرش پرسیده اند که او با خنده ای معنادار به این سوال پاسخ داده است؛ خنده ای 
که بر ابهام ها می افزاید: »برای چه باید قهر کنم؟ نیامده بروم قهر کنم؟ من باید 
تمرین را ترک می کردم تا به یک جلســه برسم و تمرین را به دستیارانم سپردم. ما 
یک سری مشکل در بحث خصوصی سازی داریم وگرنه آقای سبک دست تا الان 

هم با ما به خوبی همکاری داشته و از او تشکر می کنم.«
برخی دوستان مظلومی از جمله آتیلا حجازی مدعی شده اند عده ای در باشگاه 
استقلال نمی گذارند او موفق شود. مظلومی در حالی که اعتقاد دارد باید به همه 
خوشبین بود این واکنش را نشان می دهد: »من آدم ها را همیشه خوب می بینم و 
شاید این عادت بدم باشد. تا بد کسی را نبینم قضاوت نمی کنم. هر چند اگر ببینم 
کسی در کار ما موش می دواند، طاقت نمی آورم اما به صراحت می گویم تا الان 
چنین چیزی را ندیده ام. باز هم تاکید می کنم اطمینان داشته باشید اگر بحثی در 
پشت پرده باشد به هواداران می گویم و رسوایشان می کنم. فعلا و تا امروز چیزی 
ندیده ام و گناه کسی را نمی شویم. شاید آتیلا از من آدم شناس تر باشد و بهتر آدم ها 
را بشناســد. من خیلی دوست داشتم او به اســتقلال بیاید و با هم صحبت های 

زیادی کردیم اما خودش صلاح دید نیاید.«

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

 دایی و هدایت 
با موبایل 
علی دایی در بازی با 
تراکتورسازی هم نتوانست 
پیروز باشد و مانند دیدار با سایپا 
باز هم یک اخراجی داد. دایی 
در کنار زمین با موبایل حرف 
می زد و از این نتیجه حسابی 
ناراحت بود. او در کنار زمین 
مدام حرص می خورد و با 
موبایل صحبت می کرد.

تیتر دو

 اولین سهمیه المپیکی 
دو و میدانی

رضا قاســمی دونده ایران در ماده 100 متر ســهمیه 
المپیــک گرفت. در مســابقات کازانف قزاقســتان 
رضا قاسمی موفق شــد با کسب رکورد 10/1۴ ثانیه 
هم رکورد ایران را بهبود بخشــد و هم به المپیک ریو 

راه پیدا کند.
پســر 28 ســاله ایرانی در مســابقات المپیک لندن 
هم شــرکت کرده بود. او حضور در این مسابقات را با 
کسب رکورد 10/2۴ به دســت آورده بود و حالا پس 
از ۴ سال با بهبود 10 ثانیه ای رکوردش موفق شد به 
المپیک ریو راه پیدا کند. قاســمی در المپیک ریو در 
گروه آسافا پاول قرار گرفت و چهارم شد و از صعود به 
مرحله نهایی باز ماند. او پیش از این اولین مدال 100 

متر تاریخ ایران را کسب کرده بود. 
او در جریــان دومیــن روز از بیســت و یکمیــن دوره 
مسابقات قهرمانی آسیا در ووهان چین با دویدن در 
فینال ماده 100 متر و ثبت زمان 10 ثانیه و 19 صدم 
ثانیه موفق به کســب مقام ســوم شــدو اولین مدال 
100متر تاریخ را به گردن آویخت. قاسمی امروز بعد 
از ظهر در مرحله نهایی مسابقات شرکت خواهد کرد.

قاسمی در اصل امروز اولین سهمیه ورودی المپیک 
را کسب کرده است. 

به گزارش ایسنا در نخستین روز مسابقات د و و مید ا نی 
جام کازانف قزاقســتان، رضا قاســمی موفق شــد 
ســهمیه ورودی المپیک 2016 ریو را کســب کند. 
در مــاده 100 متر این ر قا بت ها قاســمی با زمان 10 
ثانیــه و 1۴ صدم ثانیه موفق شــد ضمن شکســتن 
 رکورد ایران، ورودی مســابقات المپیک و جهانی را 

کسب کند. 
رکــورد 100متر ایران پیــش از این بــا 10/15ثانیه 
در اختیــار حســن تفتیــان بــود. رکــورد ورودی 
مســابقات جهانــی چیــن و المپیک ریــو 10/16 
اســت. حســن تفتیان و رضا قاســمی در مسابقات 
 مقدماتــی دوی 100 متــر کازانف بــه فینال صعود 

کردند. 
در جریان مسابقات دوومیدانی جام کازانف دقایقی 
پیش زمانی و هاشــمی راهی فینال ماده دوی ۴00 
متر شــدند. مهدی زمانی و ســجاد هاشمی در ۴00 
متر به ترتیب با زمــان ۴6 و 18 و ۴۷ و 1۷ ثانیه راهی 

دیدار فینال شدند.

 سردار آزمون 
به روستوف پیوست

ســردار آزمون مهاجم باآتیه فوتبال ایــران به صورت 
قرضی به تیم روستوف روسیه پیوست. قرار داد آزمون به 
صورت قرضی و سه و نیم ماهه است و او پس از این مدت 
باید به روبین کازان برگردد. هدایت روســتوف بر عهده 
قربان بردیف است. او که پیش از این هدایت روبین کازان 
را بر عهده داشت، اعتقاد ویژه ای به بازیکن جوان فوتبال 
ایران دارد. نایب رئیس باشگاه روستوف هم در گفت وگو 
با رســانه های روسی از نهایی شدن قرارداد آزمون خبر 
داده است. روستوف در حال حاضر تیم شانزدهم لیگ 
شانزده تیمی روسیه اســت. این در شرایطی است که 

روبین کازان در جایگاه هفتم قرار گرفته است.

پروپیچ جزو 4 گل زن برتر 
جهان است

پرویز مظلومی درمورد شــرایط تیم گفت: زمان کمی 
برای آماده ســازی تیم داشــتیم. در ۴ هفته تمرینات 
فشــرده انجام دادیم. اردویی در کُردان کرج داشتیم و 
کاری را که باید در 8 هفتــه انجام می دادیم در یک ماه 
تمام کردیم . هم باید از نظر بدنی و هم از نظر تاکتیکی 
تیم را آمــاده می کردیم. چند بازیکن مصدوم و محروم 
داریم، اما از روند حرکتی تیم راضی ام. امیدوارم بتوانیم 
هواداران را خوشحال کنیم. وی درمورد اینکه بازیکنان 
مدنظرتان جذب استقلال شده اند یا خیر، گفت: قبل از 
هر چیز باید از مدیریت باشگاه استقلال آقای افشارزاده، 
هیئت مدیره و کمیته نقل وانتقالات تشکر کنیم. شبانه 
روز وقت گذاشــتند تا بازیکنان مدنظــر را جذب کنند. 
من هــم مثل هر مربی دیگری در فهرســت بازیکنان 
موردنظرم اولویت اول و دوم و ســوم داشتم. سرمربی 
اســتقلال درمورد اینکه جوان شدن تیم شما را نگران 
نمی کند، گفت: معمولا در فوتبــال ایران نتیجه مهم 
است، اما من هم ایده ها و فکرهایی داشتم. استقلال 
نیاز دارد که پوست بیندازد. این بازیکنان نمی توانستند 
همیشه در اســتقلال بمانند. باید بازیکنان جایگزین 
برایشــان تعیین می کردیــم و باید بــه جوانان فرصت 
می دادیم. برای رســیدن به موفقیت باید ریسک کرد و 
هواداران هم صبر و تحمل شان را بالا ببرند. مظلومی 
درمورد جذب پروپیچ گفت: او بازیکن خوبی اســت. از 
نظر آمار گلزنی در جمع ۴ گلزن برتر دنیاست. در لیگ 
آلبانی بازی می کند. دیشب هم 2 گل زده و آمار گلزنی 
خوبی دارد. او در کنار سایر مهاجمان ما بازی خواهد کرد.

قاضی به صبای قم پیوست
مهاجم پیشــین فولاد خوزســتان به تیــم صبای قم 
پیوســت. محمد قاضــی مهاجم پیشــین تیم های 
پرســپولیس، اســتقلال و فــولاد خوزســتان با عقد 
قراردادی به مدت یک فصل به تیم فوتبال صبای قم 
پیوست. همچنین قاضی قرار است در تمرینات تیم 

صبای قم و زیر نظر علی دایی شرکت کند.

استقلال خوزستان دو 
بازیکن جدید جذب کرد

تیم فوتبال استقلال خوزستان در ادامه جذب نفرات 
جدیــد، دو بازیکن جدید دیگر نیــز به جمع بازیکنان 
خــود افزود. حکیــم نصاری بازیکن فصل گذشــته 
تیم ســایپا البرز که در آستانه عقد قرارداد با استقلال 
اهواز بود، با عقد قراردادی به تیم استقلال خوزستان 
پیوســت تا این تیم را در لیگ پانزدهم همراهی کند. 
حکیم نصاری طی لیــگ چهاردهم در 2۳ بازی تیم 

سایپا به میدان رفت و 1۴51 دقیقه بازی کرد.
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شکست آقای نابغه!
حمید سوریان با شکست مقابل کشتی گیر روس از جدول قهرمانی مسابقات کنار 
رفت. ستاره کشتی فرنگی ایران که در دور اول مسابقات به قرعه استراحت خورده 

بود، مقابل ابراگیم لابازانوف از روســیه قرار گرفت و با تساوی ۴-۴ شکست 
خورد و از جدول برنده هاحذف شــد. اعجوبه کشــتی جهان که ۷ 

مدال طلای جهانی و المپیک دارد در شــرایطی از مســابقات 
کنار رفت که در مســابقات انتخابی تیم ملی هم شرکت نکرده 
بود و به خاطر مقام و رتبه های کســب شــده تا امروز مقرر شد 
در همه اردوها حاضر باشد. قهرمانی کشتی ایران البته به نظر 

می رســد که شــرایط خیلی خوبی ندارد و به همین دلیل هم 
در مقابل کشــتی گیر روس شکســت خورده است. 

او طبق بیانیه فدراســیون کشــتی پس از غیبت 
در مســابقات انتخابی قرار شــد در همه اردوها 
و مســابقات حاضر باشــد و اگر کسی نتوانست 
کسب سهمیه کند خودش در مسابقات کسب 

سهمیه المپیک شرکت کند.

استقلالی ها با قهر استارت زدند
از مظلومی تا فخرالدینی و خسرو حیدری

کشــتی فرنگی ایران روزهای غمباری را سپری می کند. در 
روزهایی که فدراسیون کشتی به دلیل اعتماد به مربیانی که 
سال ها به خاطر ضعف دانش و توانایی به کشتی فرنگی ضربه 
وارد کرده اند، حاضر نیســت به ســایر مربیان میدان بدهد، 
اســتعداد های ایرانی در امر مربیگری یکی پس از دیگری 

کشور را ترک می کنند.
مربیانی که در اینجا نمی توانند کار کنند در کشورهای دیگر 
تبدیل به مربیان بزرگی می شــوند. فدراســیون کشــتی از 
زمان حضور رســول خادم به عنوان رئیس در این فدراسیون 
بخشــنامه ها و آیین نامه های زیادی را به تصویب رســانده 
که بعضی از این ها محدودیت هایی ایجاد کرده اســت. این 
آیین نامه شاید در کشتی آزاد یک آیین نامه خوب باشد اما به 
همان اندازه هم این آیین نامه در کشتی فرنگی اشتباه است.

در تاریخ کشتی فرنگی ایران )تا قبل از این یک دهه اخیر( فقط 
چند نفر بوده اند که توانسته اند در مسابقات جهانی و المپیک 
روی سکو بروند. مثل رضا قلیچ خانی که در 1961 یوکوهاما 
اولین مدال آور کشتی فرنگی در مسابقات جهانی بود یا ایرج 
خورشید فر در مسابقات جهانی 1966 تولیدو آمریکا یا مثل 
رحیم علی آبادی و مرحوم فیروز علیزاده در مسابقات جهانی 
1969 ماردل پلاتای آرژانتیــن که به مدال های نقره و طلا 
رســیدند. اگر بخواهیم تعداد مدال های به دســت آمده در 

مسابقات جهانی و المپیک کشتی فرنگی را از سال 1961 تا 
2005 بشماریم آمار بسیار کم و قابل شمارش است. در این 
مدت در مسابقات جهانی، کشتی فرنگی ایران فقط صاحب 
10 مدال شــده که از این جمع فقط دو تای آن ها مدال طلا 
بوده که توسط مرحوم فیروز علیزاده در 1969 و حسن رنگرز 
در ســال 2001 در پاتراس یونان به دســت آمــد. در همین 
ســال ها علاوه بر مدال برنزی که قلیچ خانی و خورشید فر 
گرفتند، رحیم علی آبادی بعد از نقره ماردل پلاتا یک برنز هم 
در مسابقات ســال 19۷۳ تهران گرفت. بعد از او، مراد علی 
شیرانی در سال 19۷۷ و حسن رنگرز در سال 2002 صاحب 
این مدال برنز شــدند. در این ســال ها دو مــدال نقره هم در 
مسابقات جهانی به دست آمد که یکی را محمد بنا سرمربی 
سابق تیم ملی کشتی فرنگی در سال 198۳ در شوروی گرفت 
و دیگری را هم رضا ســیم خواه در مســابقات جهانی 1991 
وارنای بلغارستان به دست آورد. یعنی در نزدیک به ۴5 سال 

فقط 10 مدال در مسابقات جهانی گرفتیم.
 از سال 2005 که پای محمد بنا به مربیگری در کشتی فرنگی 
باز شد تا سال 2012 یعنی در حدود هفت سال، کشتی فرنگی 
که البته در این مدت دو سال محمد بنا به عنوان سرمربی در 
تیم ملی حضور نداشت کشتی فرنگی ایران صاحب 19 مدال 
در مســابقات جهانی و المپیک شد. این آمار نشان می دهد 

که بسیاری از مدال آوران و قهرمانان کشتی فرنگی متعلق 
به دوره معاصر بوده اند و در گذشته این رشته چیزی نداشته 
که الان بخواهیم به دنبال مربی مدال دار جهانی و المپیک 
در این رشته برای مربیگری در تیم ملی باشیم. این آیین نامه 
باعث شد تا خیلی از مربیان سازنده مثل برادران اسفندیاری فر 
یا فرهاد اسماعیل نژاد یا محمدعلی چمیانی و خیلی های دیگر 
از چرخه مربیگری در تیم ملی دور بمانند. این دور ماندن ها 
باعث می شود تا بسیاری از این استعداد ها کار کردن در خارج 
از کشور را به مربیگری در ایران ترجیح بدهند. مثل جمشید 
خیرآبادی که راهی آذربایجان شــد یا حالا بعد از او روح الله  
میکاییلی که راهی برزیل شد یا چمیانی که راهی آمریکا یا اروپا 
خواهد شد. باید به این جمع برادران اسفندیاری فر را هم اضافه 
کنیم که به عنوان مربی هرازگاهی راهی آذربایجان می شوند.
گاه یاد  این نحــوه اســتفاده از مربیان انســان را ناخــودآ
آن ضرب المثل معــروف می اندازد کــه »آب در کوزه و ما 
تشــنه لبان گرد جهان می گردیم.« مربیــان خوب خود را 
یا خانه نشــین می کنیم یا از تیم ملی کنــار می گذاریم و به 
جای آن ها از مربیان شکســت خورده و امتحان پس داده 
دوباره استفاده کنیم. باید قدر مربیان سازنده و کار بلد خود 
را بدانیم و باعث نشــویم که آن ها احساس کنند در اینجا 

برای آن ها جایی وجود ندارد و باید فرار کنند.   

سریال کوچ مربیان کشتی فرنگی به کشورهای خارجی ادامه دارد
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